

Image not found or type unknown



Exhibition 'Friedl Dicker-Brandeis' at Palais Harrach, Vienna

in German:
Ausstellung 'Friedl Dicker-Brandeis' im Palais Harrach, Wien

Project

Description

Friedl Dicker-Brandeis was a student of, among others, Walter Gropius and Paul Klee. She was very well known in the Bauhaus era. When she was deported to Theresienstadt, she acted as a drawing teacher for children (over 500 pictures which resulted from this are at a museum in Prague today). The exhibition was the first to portray her entire work. It was preceded by exhibitions in Moscow, Prague, Vienna (1989), Basel, Jerusalem and Frankfurt.

in German:
Friedl Dicker-Brandeis war unter anderem Schülerin von Walter Gropius und Paul Klee. Sie war in der Bauhaus Zeit sehr bekannt. Als sie nach Theresienstadt deportiert wurde, betätigt sie sich dort als Zeichenlehrerin für Kinder (die damals über 500 entstandenen Bilder befinden sich heute im Museum in Prag). Die Ausstellung wird die erste sein, die ihr gesamtes Schaffen darstellt. Vorhergehende Ausstellungen fanden in Moskau, Prag, Wien (1989) Basel, Jerusalem und Frankfurt statt.

Applicant

Simon Wiesenthal Center

in German:
Simon Wiesenthal Center

Location

United States | [show on map](#)

Approved

01 Oct 1999

Category

Exhibition

Type

Commemoration / remembrance

Funding

National Fund budget

Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or completeness of the information provided.

Publications / Media

Title

Friedl Dicker-Brandeis

Subtitle

Ein Leben für Kunst und Lehre ; Wien, Weimar, Prag, Hronov, Theresienstadt, Auschwitz ; [anlässlich der Ausstellung "Friedl Dicker-Brandeis. Ein Leben für Kunst und Lehre. Wien - Weimar - Prag - Hronov - Theresienstadt - Auschwitz" in Wien, Palais Harrach,

Authors / Editors

Makarova, Elena; Dicker, Friedl; Seidman, Regina

Publisher

Brandstätter

Location

Wien; München

Year of Publication

2000

Edition

1. Aufl.

Number of Pages

240

Languages

ger

ISBN

3854980329

Cover Image

1272.jpg not found or type unknown